

Title (en)

Process and apparatus for anchoring the shieldings of a reinforced-earth wall.

Title (de)

Verfahren und Vorrichtung zum Ankern der Schuppen einer armierten Erdwand.

Title (fr)

Procédé et dispositif pour l'ancrage des écailles d'un mur en terre armée.

Publication

EP 0377541 A1 19900711 (FR)

Application

EP 90420001 A 19900102

Priority

FR 8900031 A 19890103

Abstract (en)

The process and apparatus which are the subject of the invention make it possible to repair particular reinforced-earth walls consisting of shieldings made of non-reinforced concrete. The shieldings (11) are anchored by means of plates (18) on which bear ties installed in the retained earth by way of a borehole starting from the centre of the shielding (40). The process involves retaining the shieldings (11) by means of a bearing plate (18) fixed to the head of the tie by a nut and pressed onto the shielding (11) at points equidistant from the centre of the shielding and arranged on the axes of symmetry or diagonals (38 and 39) of the shielding (11) and being greater than or equal to four in number. The device is a bearing plate (18) obtained by moulding, which has the general form of a star with four arms (34 to 37) terminating in pads (19) which allow the plate to bear on the shielding (11) at these points only. <IMAGE>

Abstract (fr)

Le procédé et le dispositif, objet de l'invention, permettent de réparer certains murs en terre armée, constitués d'écailles en béton non armé. L'ancrage des écailles (11) se fait au moyen de plaques (18), sur lesquelles prennent appui des tirants, mis en place dans les terrains retenus, à travers un forage partant du centre de l'écaille (40). Le procédé consiste à retenir les écailles (11) par une plaque d'appui (18) solidarisée à la tête du tirant par un écrou et appuyée sur l'écaille (11) en des points équidistants du centre de l'écaille, situés sur les axes de symétrie ou les diagonales (38 et 39) de l'écaille (11), et en nombre supérieur ou égal à quatre. Le dispositif est une plaque d'appui (18) obtenue par moulage, qui a la forme générale d'une étoile à quatre branches (34 à 37) terminées par des patins (19), qui permettent à la plaque d'appuyer sur l'écaille (11) par ces seuls points.

IPC 1-7

E02D 5/76; E02D 29/02

IPC 8 full level

E02D 5/76 (2006.01); **E02D 17/04** (2006.01); **E02D 29/02** (2006.01); **E04G 23/02** (2006.01); **E21D 21/00** (2006.01)

CPC (source: EP)

E02D 5/76 (2013.01); **E02D 17/04** (2013.01); **E02D 29/0233** (2013.01); **E04G 23/0218** (2013.01); **E21D 21/0086** (2013.01)

Citation (search report)

- [XD] CH 448941 A 19671231 - TALOBRE JOSEPH ANTOINE [FR]
- [YD] US 3415066 A 19681210 - WILLIAMS CHESTER I
- [A] EP 0166656 A2 19860102 - LOUIS CLAUDE

Cited by

FR2796091A1; DE19754506A1; FR2953231A1; EP0939168A3; FR2900669A1; EP0861969A1; WO2012029012A3; WO2007128913A1

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE DK ES FR GB GR IT LI LU NL SE

DOCDB simple family (publication)

EP 0377541 A1 19900711; EP 0377541 B1 19930623; AT E90984 T1 19930715; DE 69002007 D1 19930729; DE 69002007 T2 19940601;
DK 0377541 T3 19931025; ES 2043327 T3 19931216; FR 2641295 A1 19900706; FR 2641295 B1 19911213

DOCDB simple family (application)

EP 90420001 A 19900102; AT 90420001 T 19900102; DE 69002007 T 19900102; DK 90420001 T 19900102; ES 90420001 T 19900102;
FR 8900031 A 19890103